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Referat: 

0. Orientering fra formand, 
ledelse, medarbejdere og 
elever 
 

 Formand: 

• Intet nyt 
Ledelse: 

• Der er afholdt MED, hvor der har været fokus på 
arbejdsmiljø sammen med rep. fra forvaltningen. 
MED takkede ja til et SPARK-forløb, som der er 
sendt ansøgning på. Der er kommet en 
tilbagemelding fra Arbejdstilsynet, og MED takker 
ja til et forløb herfra også. 

• I ledelsen prøver vi at skabe systemer, klarhed og 
processer, så der er tydelig arbejdsfordeling og 
fremdrift i skolens procedurer og processer. 

• Juniorklub går rigtig godt. Der er pænt med 
tilmeldinger (22 i december), og vi forventer flere i 
de kommende måneder. Økonomien er baseret 
på antallet af tilmeldte, men i opstarten får vi 
tilskud så Nordagerskolens økonomi ikke bliver 
belastet. 

• Ledelsen undersøger, om det er muligt at børn 
kan komme på besøg nogle gange. 

• Forældrene opfordres til at give feedback til Liam 
og Jonas samt ledelsen, så vi kommer godt 
videre. 

Medarbejdere: 

• Det går bedre og det smitter af at det 
ledelsesmæssigt nu er stabilt. Der er en 
optimistisk holdning og lidt mere ro på nu. 

• Der har været en fin proces med input til 
ansættelse af ny leder. 

1. Ungdomsskole/Tim 
Se bilag 1 
 

 Dialog omkring bilag 1 med få input. 

• Bestyrelsen godkender med en lille tilføjelse, at 
der sendes brev til bestyrelsen i ungdomsskolen. 
Bestyrelsen bifalder, hvis brevet kan sendes på 
vegne af både Tingagerskolen og 
Nordagerskolen. 



• Opfordring til at brevet også sendes til 
formændene/ledelsen på overbygningsskolerne i 
den nordlige del af kommunen. 

2. Busdrift/Optimering af 
skemaer - Busdrift 
Drøftelser 
 

 Den nuværende busdrift og skolens ringetider hænger 
ikke sammen. 

• Der har i årevis været et ønske fra personalet om 
at konvertere understøttende undervisning til 2-
voksentimer, hvilket vil give mulighed for at 
afkorte skoledagene. Kvaliteten af det nuværende 
temalinjetilbud står ikke mål med resurserne, og 
elevtrivsel og faglighed vægter højere. 

• Det vil give personalet mulighed for at arbejde 
mere intensivt med elevernes trivsel og faglige 
understøttelse. Puslespillet med understøttende 
undervisning kan være med til at få skolens 
ringetider til at spille bedre sammen med 
bustiderne om eftermiddagen også. 

• Bjarne, Christian og KG kommer med et udspil til 
nye ringetider for næste skoleår, samt 
understøttende undervisning. 

• Bestyrelsen beder skolen have fokus på 
registrering af elevfravær i forbindelse med 
busdriften frem mod sommerferien. 

3. Uddannelse af 
skolebestyrelse 
Oplæg Bjarne Nielsen 
 

 • Mange skoler har valg til bestyrelser i 2024, og 
forhåbningen er, at der vil blive lavet en fælles 
uddannelse for bestyrelser i august. 

• Derudover har Skole og forældre et onlinekursus, 
som medlemmerne har mulighed for at tage: 
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-
introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen 

• Formanden inviterer medlemmerne. 

4. Brug af vikarer 
Hvad gør vi nu? Orientering v. 
Christian Holm 
Hvad kunne vi ønske? 
Drøftelser 
 
 

 Vikarer bruges ved sygdom, afspadsering, omsorgsdage, 
feriedage, seniordage, kurser, møder, anderledes dage, 
afgangs- og terminsprøver mv. 
Lige pt. Dækkes vikarer på 3 måder. 

1. Internt de steder, hvor fx en lærer er syg og der er 
en pædagog i klassen – dog med enkelte 
undtagelser, hvor en klasse har brug for to 
voksne. Nogle gange, hvor en voksen tages fra 
en klasse til en anden. 

2. Eksternt med et vikarkorps af både uddannet og 
uuddannet personale. 

3. Meget sjældent arbejder en klasse (udskoling) 
under opsyn, eller sendes tidligt hjem. 

Denne løsning er fleksibel, og vi betaler kun for det vi 
bruger. Yderligere fordel er, at det giver meget få 
hjemsendelse af klasser, og at personalet ikke skal stå 
med fx to klasser samtidigt, eller at en planlagt aktivitet, 
som kræver to voksne, bliver udfordret af at den ene 
voksen bliver taget ud. 
Ulempen er, at mange penge bruges ud af huset, og at 
det ikke er kendte voksne. 
 
Andre muligheder kunne være: 

• Vikarpuljer i medarbejdernes opgaveoversigt, som 
nedskrives når der er læst en vikarlektion 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/online-introkursus-til-arbejdet-i-skolebestyrelsen


• Flere 2-voksentimer, hvor vi tager den ene voksen 
ud ved behov 

• Større brug af klasser som hjemsendes (OBS på 
buskørsel) i udskolingen – med opgaver som 
laves hjemme 

• Voksne som dækker to klasser samtidigt 
 
Nogle forældre er frustrerede over det store fravær som 
der har været (særligt i november, hvor personalet har 
været hårdt ramt af corona, influenza mv.), samtidigt har 
skolen ikke været dygtige nok med information i 
forbindelse med ”anderledes dage/uger fx 
prøveprojektuge og filmuge på 8. årgang, eller fx den 
politisk besluttede kulturelle rygsæk. Når der byttes internt 
på skolen fx i forbindelse med projektfremlæggelse i 
klasserne, hvor de to kontaktlærere er i klassen samtidigt, 
så mangler der jo en lærer et andet sted – det kan være 
svært som forældre at forstå, hvis ikke informationen er 
tydelig. For en forældre, er en anden lærer end den 
”normale” at betragte som en vikar, men ved ”anderledes 
dage/uger” er det tit interne byt, hvor en faglærer i klassen 
får flere timer, så en kontaktlærer kan være med til et 
særligt forløb i en anden klasse. Igen kræver det 
information om årsag, så forældrene er trygge. 
 
Mulige opmærksomheder fra bestyrelsen til ledelsen: 

• Vikarkurser med følordning – for at styrke 
kvaliteten af klasserumsledelse 

• MUS med vikarerne for at udvikle deres 
kompetencer 

• Pak ”anderledes uger” sammen, så skoleåret 
bliver mindre påvirket af planlagt fravær – OBS i 
en folkeskole er der mange politisk bestemte 
”anderledes dage”. 

• Mere information om ”anderledes 
uger/vikardækning” fra personalet til forældrene fx 
”Pga. filmuge på 8. årgang, så vil der være interne 
byt i lærerskemaerne”. Herved kan undgås, at 
forældrene tror at det bare er en tilfældig vikar – 
selvom det er et internt byt, som betyder at 
idrætslæreren er med klassen til kulturel rygsæk. 

 

5. Temperaturer i lokaler 
Status og oplæg Bjarne Nielsen 
 
 

 • Politisk er det besluttet, at temperaturen ligger 
mellem 19-20 grader. Skolen ligger på 20. 

• Der kan selvfølgelig være udsving i enkelte 
lokaler fx hvis elever har haft døren udadtil åben. 
Der har været et tilfælde af IT-nedbrud centralt, 
som har gjort det vanskeligt at styre temperaturen 
i 4 elevlokaler – det er fixet. 

 

6.  Status på ansættelsesudvalg 
Orientering v. Bjarne Nielsen 
 
 

 • Status givet 

7. Evt. 
 
 

 • FMK har fået tilskud til bl.a. cykelsti på 
Rolighedsvej. Da kommunen selv skal finansiere 
en andel, så går der nok 1-3 år får den er færdig. 



 
 

 

• Ledelse og personale arbejder med kommende 
skoleplan 2024-25, og er i den forbindelse i 
overvejelse om skolen skal fortsætte som 
rettighedsskole. Der bliver brugt mange resurser 
på arbejdet, og en del af arbejdet bliver dobbelt fx 
at der skal laves en ekstra trivselsundersøgelse 
(ud over den lovbestemte, som har stort set de 
samme spørgsmål), rettighedsrådet kræver 
mange møder og en del emner overlapper med 
skolens velfungerende elevråd. Desuden belaster 
rettighedsrådets møder og ture også 
vikarbudgettet. 

 
Næste møde(-r): 

• Ringetider 

• Understøttende undervisning med særligt fokus 
på 2-voksne som kan understøtte elevtrivsel og 
faglig udvikling. Særligt temalinje i udskolingen 
kan med fordel omlægges til 2-voksentimer, da 
resursebrug og kvalitet ikke hænger sammen nu, 
og behovet for 2 voksne i klasserne er stort. 

• Skoleplan, herunder beslutning om evt. at stoppe 
med at være rettighedsskole 

• Samarbejde mellem Espe og Nordager 

 

  



Bilag 1 

 

Til Faaborg-Midtfyn Ungdomsskoles ledelse og bestyrelse 

 

I skolebestyrelsen på Nordagerskolen glæder vi os over, at vi fra dette skoleår lægger lokaler til tre nye 

ungdomsskolehold. Vi anser nemlig ungdomsskolen som en afgørende vigtig institution i vores unges fritids- 

og uddannelsesliv op gennem teenageårene. 

 

Samtidig med, at vi glæder os, undrer vi os også. Vi har nemlig længe haft en oplevelse af, at 

ungdomsskolen har mange flere aktiviteter i Faaborg-området end i resten af kommunen. Og vi mener 

selvfølgelig, at ungdomsskolen skal være nogenlunde lige meget til stede i hele Faaborg-Midtfyn, selv om 

der naturligt ikke kan være nøjagtigt de samme tilbud i alle hjørner af vores store kommune. 

 

Oplevelsen af, at vores kommunale, skattefinansierede ungdomsskole her 15 år efter 

kommunesammenlægningen (stadig) forfordeler Faaborg-området har fået os til at undersøge situationen 

nærmere. Og desværre er virkeligheden helt i tråd med vores oplevelse. 

 

Vi har oplistet alle de ungdomsskoletilbud, som var tilgængelige på ungdomsskolens hjemmeside 22. og 23. 

oktober. I første omgang fraregner vi ungdomsklubtilbuddene, rejser og ture ud af Faaborg-Midtfyn, U-

rådscaféer, knallertkøreskolen og aktiviteterne i fælleselevråd og ungdomsråd. Tilbage er 29 hold og 

weekendaktiviteter, der finder geografisk sted i Faaborg-Midtfyn. Af dem foregår 15 i Faaborg-området og 13 

nord for den gamle Faaborg Kommune. 1 aktivitet er vi geografisk usikre på. Ikke alle, men de fleste af 

holdene og weekendaktiviteterne opgiver timetal på ungdomsskolens hjemmeside. Når vi tæller sammen, 

bliver cirka 63 procent af timerne brugt i den gamle Faaborg Kommune. 

 

Alt det var selvfølgelig ikke et problem, hvis godt halvdelen af de unge i ungdomsskolens målgruppe faktisk 

boede i Faaborg-området. Det er dog slet ikke tilfældet. Danmarks Statistik opgør befolkningstal i intervaller, 

og derfor kan vi ikke isolere de 13-18-årige, som er ungdomsskolens målgruppe. Men hvis vi tager de 10-19-

årige, som er ungdomsskolemålgruppen samt den årgang, der lige har forladt ungdomsskolemålgruppen, og 

de årgange, der kan komme i ungdomsskolen i løbet af 1-2-3 år, så er billedet således: Der bor 1571 børn 

og unge i alderen 10-19 år i den gamle Faaborg-Kommune, postnumrene Faaborg, Millinge og øerne. I de 

øvrige postnumre i Faaborg-Midtfyn bor ifølge Danmarks Statistik 4702 børn og unge. Det svarer til en 

fordeling på 25 og 75 procent. 

 

På bundlinjen i regnestykket står, at når det gælder ungdomsskolens hold- og weekendaktiviteter, så laver 

vores kommunale ungdomsskole i runde tal 55-65 procent af sine aktiviteter i et område, hvor 25 procent af 

målgruppen bor. Tilmed i en kommune, hvor de offentlige trafikforbindelser mellem byerne i nord og syd 

mildest talt er beskedne. Det er uforståeligt og uacceptabelt, og vi vil derfor bede ungdomsskolens ledelse 

og bestyrelse iværksætte en hurtig indsats for at få bragt balance i tilbuddene. Vi deltager selvfølgelig meget 

gerne i idéudvikling af nye tilbud, og vi lægger selvfølgelig gerne hus til. Og vi har faktisk også allerede tænkt 

nogle tanker om mulige fag og hold, som følger længere nede. Derudover vil vi gerne understrege, at vi ikke 

er ude på at reducere i antallet af ungdomsskolehold i Faaborg-området. Men vi skal have nogle flere tilbud i 

den nordlige ende af kommunen for at fordele sol og vind ligeligt. I træskolængder skal ungdomsskolen lave 

aktiviteter i cirka 1500 ekstra timer om året i den centrale og nordlige del af Faaborg-Midtfyn for at skabe 

geografisk balance. 



 

Vi har også et par ekstra refleksioner, der handler om ungdomsklubber og rejser. I forhold til 

ungdomsklubber, ser der også ud til at være en skævhed mellem Faaborg og den nordlige del af Faaborg-

Midtfyn Kommune. Billedet lader dog til at være mindre skævt end i forhold til hold og weekendtilbud, men vi 

har ikke kunnet tegne det fulde billede, fordi der tilsyneladende ikke er et fast ungdomsklubtilbud i den 

nordlige del af kommunen. Så er der rejserne. Det er et imponerende rejsekatalog med ture og rejser i både 

Danmark, Europa, USA og Sydkorea. Men vi er nysgerrige på, hvad ungdomsskolen gør for at give vores 

unge nogenlunde lige muligheder for at deltage i turene.  De knap 10.000 kroner, som rejserne til New York 

og Sydkorea er sat til er uden tvivl en fair og rimelig pris. Men det er langt fra alle unge eller deres familier, 

som kan hive så mange tusindkronesedler op af baglommen for at deltage i en kommunal rejse. Hvilke 

muligheder har ungdomsskolen for at udjævne de forskellige økonomiske muligheder, som vores unge har? 

 

Til sidst vil vi gerne dele en stak idéer til aktiviteter, som ungdomsskolen kunne sætte gang i, når der skal 

skabes flere tilbud i den nordlige del af kommunen. 

 

Vi mener, det er oplagt at stige på nogle af de store samfundsdagsordener, som også optager vores unge 

samt hold, der fokuserer på kundskaber, man ikke nødvendigvis får med sig fra grundskole og en 

ungdomsuddannelse. 

 

Det kunne være hold, der taler ind i klima-, genbrugs- og reparationsdagsordenen. Det kunne være 

håndværksfag, der både kan understøtte unge med interesse for håndværk og samfundsopgaven med at få 

flere unge ind på erhvervsuddannelserne. Det kunne også være helt konkrete kurser a la ”Bliv klar til 

fritidsjob”, ”Digitalt selvforsvar – spot en internetkrænker på lang afstand”, ”Undgå luksusfælden – lær at 

styre din egen økonomi”. Det kunne være kompetencer inden for digital kodning, det kunne være lektiehjælp, 

madlavning, naturvidenskab eller måske en helt analog brætspilsweekend. Mulighederne er utallige, og vi 

hjælper gerne med at udvikle og markedsføre nye ungdomsskoletilbud. 

I bedste mening. 

 

Skolebestyrelsen på Nordagerskolen 

 

 

---------- 

 

RESEACH på ungdomsskolens hjemmeside 22. og 23. oktober. 

 

 

Fælleselevråd + Ungdomsråd ikke medtaget. 

 

U-rådscafé: 

Faaborg: 4 timer om ugen + åbent i anledning af U-art-holdet 

Ringe: 4 timer om ugen 



 

Ungdomsklubber: 

Faaborg: 24 ugentlige åbningstimer 

Ringe: 12 ugentlige åbningstimer 

Gislev: 12 ugentlige åbningstimer 

Broby: 6 ugentlige åbningstimer 

Mobil ungdomsklub i Årslev/Nr. Lyndelse: Uklare åbningstider 

 

Knallertkørekort: 

Ringe: 8 kurser i løbet af skoleåret 

Faaborg: 4 kurser i løbet af skoleåret 

 

 

---------- 

 

 

E-sport: 

Faaborg 1 ugentlig åbningsdag i ny e-sportscafé – i 9 måneder (cirka 34 åbningsuger a 3 timer) – 102 timer 

Årslev: 2-dages LAN-party i oktober – 18 timer 

 

Outdoor: 

Faaborg: Havkajak, ugentligt i sæsonen 23/24 på cirka 4 måneder = cirka 16 gange. 

Faaborg: Windsurfing, ugentligt 6-7 uger i sensommer/efterår 2023 

Faaborg: Havcamp i weekend i september – 29 timer 

Faaborg: Jagtkursus, ugentligt i 20 uger a 2,5 timer = 50 timer. 

Faaborg: Kursus i duelighedsbevis, ugentligt i cirka 5 måneder a 2,5 timer = cirka 50 timer  

Årslev: Outdoor-forløb, ugentligt 2 timer i 6-7 uger i sensommer/efterår 2023 – cirka 13 timer 

Ukendt geografi: Lystfiskerture 

 

Førstehjælp: 

Faaborg: Weekendkursus i november – 8 timer 

 

Iværksætteri: 



Faaborg: Kickstart af virksomhed, ugentligt i cirka 35 åbningsuger a 2,5 timer pr. gang - 87,5 timer 

Faaborg: Iværksætterværksted, ugentligt i cirka 35 åbningsuger a 3 timer pr. gang – 105 timer 

Faaborg: Grafisk værksted, ugentligt i cirka 35 åbningsuger 2,5 timer pr. gang – 87,5 timer 

Årslev: Computerværksted, ugentligt i 2,5 timer a cirka 35 uger – 87,5 timer 

 

 

Kreativ: 

Faaborg: U-art, ugentligt i 2,5 timer – UKENDT periode 

Ringe: Tegning, ugentligt i 2 timer – UKENDT PERIODE 

Nr. Lyndelse: Kreaklub, ugentligt i 2,75 timer i cirka 4 måneder – 38,5 timer 

 

 

Mad: 

Faaborg: Madklub, ugentlig i tre timer i cirka 9 uger – 27 timer 

 

Motor: 

Faaborg: Motorlære, ugentligt efterår og forår – i alt cirka 22 uger a 3 timer – 66 timer 

Faaborg: Åbent værksted, lejlighedsvis – UKENDT TID 

Fredericia: Bilmesse, opsamling i Faaborg og Ringe  

 

Musik: 

Ryslinge: Band, ugentligt i cirka 36 uger a 1,5 time – 54 timer 

Årslev: Band, ugentligt i cirka 36 uger a 1,5 time – 54 timer 

Ringe: Musikproduktion, ugentligt i 3 timer – UKENDT PERIODE 

 

 

Rejser og sprog: 

Ringe: Koreansk, begynder – ugentligt i 2 timer – UKENDT PERIODE 

Ringe: Koreansk, øvet – ugentligt i 2 timer i cirka 35 uger – 70 timer 

Svendborg, pigetur 

København, efterår 

København, forår 

Sydkorea 



Paris 

New York 

Østrig: Skitur 

Bruxelles – besøg I EU-parlamentet 

 

Sport: 

Ryslinge: Selvforsvar, ugentlig I efteråret – 12 timer 

Broby: Selvforsvar, ugentlig til vinter – 12 timer 

Faaborg: Selvforsvar, ugentlig til foråret – 12 timer 

Ringe: Træning, ugentligt i efteråret – cirka 12 timer 

Odense: 5 x udflugt til skøjtehallen hen over de mørke måneder 

Odense: Udflugt til 2 x ishockeykamp – opsamling i Faaborg og Ringe 

Odense: Paintball 

 

 

Antal aktiviteter (hold og events) ud over U-rådscafé, ungdomsklubber og kanllertskolen 

 

Faaborg: 15 aktiviteter, heraf 12 ugentlige i kortere eller længere tid. 11 aktiviteter med timetal – i alt 624 

timer. (52 procent af aktiviteterne) 

Ringe: 5 aktiviteter, alle ugentlige i kortere eller længere tid. 2 aktiviteter med timetal – i alt 82 timer 

Årslev: 4 aktiviteter, heraf 3 ugentlige i kortere eller længere tid. 4 aktiviteter med timetal – i alt 172,5 timer 

Ryslinge: 2 aktiviteter, begge ugentlige i kortere eller længere tid. 2 aktiviteter med timetal – i alt 66 timer 

Broby: 1 aktivitet, ugentlig i kort tid. Timetal – 12 timer. 

Nr. Lyndelse: 1 aktivitet, ugentlig i længere tid. – i alt 38,5 timer 

Ukendt geografi: 1 aktivitet 

 

 

Ungdomsskoletimer i FMK Faaborg-området: 624. (63 procent) 

Ungdomsskoletimer i FMK udenfor Faaborg-området: 371. (37 procent) 

 

 

Odense: 3 aktiviteter 

Svendborg: 1 aktivitet 



København: 1 (2) aktiviteter 

Østrig: 1 aktivitet 

Paris: 1 aktivitet 

Sydkorea: 1 aktivitet 

New York: 1 aktivitet 

Bruxelles: 1 aktivitet 

 

2023-tal: 

10-19-årige i postnumrene for Faaborg, Millinge og øerne: 1571 = 25 procent 

10-19-årige i øvrige postnumre i FMK: 4702 = 75 procent 


